
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 25
Svatý Kopeček

Č. 4 / 2023 03. 04. 2023 / 18:00 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: František Prášil, Ing. David Alt, Petr Pudil, Mgr. Michal Krejčí, Jiří Valihrach, PaedDr. Olga
Němcová MBA, Stanislav Jeřábek, Ing. Stanislav Černý, Lucie Karasová

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze
Jednání začalo v 18:00 hod.V úvodu schůze přivítal František Prášil přítomné členy.Bylo konstatováno, že KMČ
Svatý Kopeček je usnášeníschopná.Ověřovatelem zápisu byla určena paní Lucie Karasová.
Program schůze:
1) "Chodníkovné a estetizace" - výběr akcí k realizaci
2) Výdaje na "kulturu"
3) Pracovník TSMO - rozsah prací
4) Různé

Usnesení:
KMČ projednala návrh programu schůze a schvaluje program jednání.

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR

3 Vystoupení hostů

4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Přehled požadavků z minulého zápisu
Projekt "zahrada pod hospicem" / nová zastávka MHD - Předáno
Starší požadavky
Zápis č. 11/2022 ze dne 05. 12. 2022: Posilová autobusová linka č. 111 na Svatý Kopeček - Před uzavřením
Zápis č. 1/2023 ze dne 09. 01. 2023: Požadavek na svolání místního šetření - "Rybníky a studny" - V realizaci
Zápis č. 1/2023 ze dne 09. 01. 2023: Stanoviště tříděného odpadu - Holubova - V realizaci
Zápis č. 2/2023 ze dne 06. 02. 2023: Parkoviště "u hřbitova" - V realizaci

5 Projednávané záležitosti

5.1 "Chodníkovné a estetizace" - výběr akcí k realizaci
KMČ Svatý Kopeček má v rámci tzv. chodníkovného a estetizace k dispozici v součtu 450 000,- Kč
("chodníkovné"- 150 000,- Kč a "estetizace"- 300 000,- Kč).
Členové KMČ se shodli, že uvedené finanční prostředky pro letošní rok sloučí a využijí z větší časti na opravy
vybraných komunikací (živičného povrchu) na Svatém Kopečku, dle cenové nabídky od TSMO. Dále bude z
finančních prostředků hrazena tzv. následná údržba zeleně, která byla vysazena v minulém období na základě
požadavku KMČ. Jedná se o výsadbu kolem budovy pošty a části u zastávky MHD.
Využití finančních prostředků
Celkem k dispozici:                                                            450 000,-Kč
Následná údržba zeleně:                                                    -80 000,-Kč
Vybrané opravy komunikací, dle nacenění TSMO:
1) Křičkova č. 5 oprava překopů a u č. 9 výtluku                -71 037,65 Kč
2) Lokalita Křičkova 21 x U Ovčačky oprava krajnice         -34 506,18 Kč
3) Lokalita Holubova č. 18 oprava části komunikace          -25 245,44 Kč
4) Lokalita Holubova 9-11 oprava části komunikace         -208 470,42 Kč
Zbývá k využití:                                                                     30 740,31 Kč



O využití zbývající částky rozhodne komise na dalším jednání na základě předložených návrhů.
 
 
 

Usnesení:
KMČ Svatý Kopeček souhlasí s výše uvedeným využitím sloučených finančních prostředků určených na tzv.
chodníkovné a estetizaci v celkové hodnotě 419 259,69 Kč. 

Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 1

5.2 Výdaje na "kulturu"
KMČ projednala obdržené žádosti od spolků a organizací o finanční podporu, kterou chce KMČ již tradičně
podpořit společenské, kulturní a sportovní akce pořádané v naší městské části. Finanční prostředky komise
uvolňuje z rozpočtu na tzv. opravy a služby", který je v letošním roce ve výši 150 000,- Kč. 
V průběhu projednávání bodu podal Mgr. Michal Krejčí návrh na hlasování o vyřazení žádosti Klubu Českého
pohraničí, místní klub J. Wolkera Svatý Kopeček z projednání.
 Hlasování:  Pro: 5 Proti: 2  Zdržel se: 2 Návrh byl přijat.
Pan Stanislav Jeřábek podal protinávrh, aby se hlasovalo jednotlivě o každé žádosti. Jeho návrh nebyl
hlasováním přijat.
V souladu s Jednacím řádem KMČ nahlásili možný střet zájmu v souvislostí s podanými žádostmi o finanční
příspěvek František Prášil, Jiří Valihrach a Petr Pudil (členství v T. J. Sokol Svatý Kopeček) a PaedDr. Olga
Němcová (členství v TJ Sv. Kopeček).
Členové následně jednotlivě projednali zbývající žádosti a odsouhlasili přidělení finančních prostředků
žadatelům, které jsou uvedeny v příložené tabulce. V případě, že se konkrétní akce neuskuteční, zůstávají
přidělené finanční prostředky v rozpočtu KMČ. V tabulce je rovněž uvedeno celkové čerpání finančních
prostředků.

Usnesení:
KMČ Svatý Kopeček souhlasí s přidělením finančních prostředků žadatelům uvedených v tabulce "provozní
výdaje a služby" v celkové částce 80 403,- Kč. V případě, že se konkrétní akce neuskuteční, zůstávají finanční
prostředky v rozpočtu KMČ.

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0

5.3 Pracovník TSMO - rozsah prací
František Prášil informoval členy o uskutečněné schůzce zástupců KMČ Droždín, KMČ Radíkov, KMČ Lošov,
KMČ Svatý Kopeček, TSMO a OMZOH týkající se pracovníka úklidu ve zmíněných městských částech. Zástupci
městských částí považují za nedostatečné, aby na úklid všech čtyř městských částí byl k dispozici pouze jeden
pracovník. Žádají o navýšení počtu pracovníků. Byli jsme informování, že od měsíce dubna bude k dispozici pro
úklid na Svatém Kopečku i obsluha veřejných toalet na Sadovém náměstí. Na schůzce bylo dohodnuto, že
každá MČ vyspecifikuje náplň práce pracovníka úklidu, dle svých potřeb. Následně bude svoláno další jednání s
cílem najít optimální řešení, které zajistí kvalitní úklid v požadovaném rozsahu v našich MČ.
Za KMČ Svatý Kopeček považujeme za důležité úklid kolem zastávek MHD, stanovišť tříděného odpadu, okolí
pošty, Sadového náměstí, ZOO, čištění chodníků od trávy apod. Další okruh činnosti by mohl být čištění
dešťových kanalizačních vpustí na komunikacích v majetku SMOL. Jako prospěšné by byla možnost přímé
komunikace mezi pracovníkem a KMČ Svatý Kopeček (obousměrné operativní řešení problému).

5.4 Různé

Parkoviště u hřbitova - informace o postupu: v průběhu května upraví Ing. Tužín projekt dle požadavku KMČ k
podání na stavební úřad, záměr je již vložen do DIP (dlouhodobý investiční plán), uskutečnila se koordinační
schůzka. Realizaci provede pravděpodobně Odbor investic.

Informace o projektu ,,zahrada pod hospicem" - nová zastávka MHD u restaurace U Macků: na základě
zjištěných informací informoval František Prášil členy o plánované demolici bývalé trafiky, hasičské zbrojnice,
čekárny MHD a přilehlé budovy. Demolice se má uskutečnit 19. dubna 2023 na základě žádosti spolku Dobré
místo pro život v souvislosti s plánovaným projektem vybudování zahrady pod hospicem.                            KMČ
Svatý Kopeček o termínu demolice nebyla oficiálně informována.

Dne 19.4.2023 v 10:00 hod. se uskuteční místní šetření týkající se vyčištění rybníku za hřbitovem, opravy
protékajícího stavidla rybníku v ulici Radíkovská a výměny krycí desky studny (u přechodu).

V průběhu měsíce dubna se uskuteční společné jednání zástupců KMČ Svatý Kopeček a Strahovského kláštera
týkající se parkování v okolí kostela.



Realizace parkovacího, platebního a navigačního systému na Svatém Kopečku- po zimní přestávce pokračují
stavební práce na realizaci parkovacího systému. Probíhají pravidelné kontrolní dny, kterých se účastní mimo
jiné i zástupci KMČ Svatý Kopeček. V případě Vašich otázek nebo připomínek týkajících se tohoto projektu a
vlastní realizace kontaktujte KMČ Svatý Kopeček nebo telefonicky na 736 729 767 (p. Prášil).

Studie obnovy Sadového náměstí- informujeme obyvatele, že kompletní materiály týkající se projektu studie
obnovy Sadového náměstí budou k dispozici v knihovně na Svatém Kopečku a již jsou umístěny na webových
stránkách KMČ Svatý Kopeček (odkaz níže).
https://www.olomouc.eu/administrace/repository/gallery/articles/16_/16683/351_cele.cs.pdf 

Ing. Černý informoval členy KMČ o navýšení ceny nájmu provozovateli potravin na Svatém Kopečku. Obává se,
zda zvýšení nájmu nepovede k ukončení činnosti (provozu potravin). KMČ si je vědoma důležitosti zachování
provozu obchodu potravin. KMČ v této záležitosti osloví SNO (správce budovy).                                                   
                                                            

5.5 Podněty a stížnosti

- JUDr. Eva Burdová písemně upozornila KMČ Svatý Kopeček na havarijní stav dvou laviček u  domu na
"bytovkách" a žádá o výměnu dřevěných desek. KMČ tuto žádost předala k řešení na TSMO.

- p. Sáňková písemně upozornila na neúnosnou dopravní situaci na Svatém Kopečku, konkrétně v ulici
Darwinova, hlavně v období svátků (Velikonoce) a na nečinnost MPO. KMČ tuto stížnost předá MPO. KMČ
dlouhodobě žádá MPO o dohled nad dodržováním předpisů a koordinaci při řízení provozu ve dnech zvýšené
návštěvnosti a bude v tomto pokračovat.

- p. Krejčová - připomínky a návrhy - p. Krejčová zaslala komisi seznam návrhů a připomínek týkající se Svatého
Kopečka. Členové se s jednotlivými body seznámili a postupně je budou řešit. Seznam připomínek je uveden v
příloze.                                      
Pan Stanislav Jeřábek reagoval na zaslaný seznam návrhů od paní Krejčové-                                                       
                                                                                                                                                                           
-pokračuje se v řešení úklidu pozemku p. Frühaufa. P. Frühauf nekomunikuje a svůj pozemek neuklízí. Pro
připomenutí stanovisko odborů MMOL, viz. email z 28.1.2020 stanovisko odborů MMOL k pozemkům p.
Frühaufa. Viz. příloha - Lesní pozemek - soukromé vlastnictví- Uvažovat o odstranění stojanu s mapou na rohu
ulic Darwinova a Radíkovská. Stojan s mapou je majetkem Klubu českých turistů, když je jeden v Olomouci a
navíc v naší městské části je to pozoruhodné. Upozorníme KČT, aby stojan nechali natřít. - Živý plot na
Radíkovské ulici nebyl roky ošetřen.   Živý plot je na soukromém pozemku p. M. Ditmara. - Zeleň na ulici U
Hvězdy..  Stížnost se předá na odbor zeleně MMOL.- U zastávky ZOO směr Olomouc je strhaný břečťan.  Uklidí
TSO. (na základě dohody odveze p. Pudil).- Vyježděná silnice u obou zastávek ZOO. Správa silnic
Olomouckého kraje provede opravu, až bude příznivější počasí. - Upozornění obyvatel, aby nenechávali
popelnice před domy a využívali své pozemky k parkování. Bude na tyto problémy upozorněno prostřednictvím
Svatokopeckých novin, v příštím vydání.  -Zadní část parkoviště u Fojtství je neuklizená (dřevo uložené v zadní
části bylo uklizeno). Je v majetku MMOL, bude upozorněn příslušný odbor. (je ve správě ZŠ Kopeček). -
Nefunkční cedule na plotě u horního rybníka s názvem Darwinova.  Bude podána žádost o výměnu. - Reklamy
na veřejných místech, dle vyjádření Mgr. Michala Krejčího, člena KMČ č.25, bedlivě sledují pracovníci MMOL.

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl
Komise se nevyjadřovala k žádným žádostem.

7 Nové požadavky

8 Obecné informace
Jednání bylo ukončeno ve 20:40 hodin.Příští řádné jednání KMČ Svatý Kopeček proběhne 15.5.2023 od 18:00
hodin v místnosti detašovaného pracoviště KMČ Sadové náměstí 7 (nad poštou).

8.1 Začátek jednání KMČ Svatý Kopeček
Po společné dohodě členů KMČ informujeme obyvatele, že začátky řádného jednání KMČ Svatý Kopeček
budou začínat vždy od 18:00 hod. (celoročně).



III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 4 / 2023

Datum schválení zápisu: 17. 04. 2023 Předseda/předsedkyně KMČ:
František Prášil

Zapsal/a:
František Prášil

Ověřil/a:
Lucie Karasová


